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Abstract (en)
A method for controlling the ink supply in a halftone printing machine, in particular an offset printing machine, is described. Both in the case of a
reference master and on the printed sheet, the standard colour values of the four-colour combined halftone print are determined at test regions
located within the subject. For the printing colour black, the infrared colour density is determined within the close infrared. These standard colour
values of the four-colour combined print are converted by linear transformation into standard colour values which correspond to the combined
printing of only the three chromatic colours. In this case, the coefficients of this transformation depend on the infrared colour density of the printing
colour black, for which the corresponding correlations are determined empirically. The effective colour area for the printing colour black depends
on the infrared colour density which is likewise determined empirically. The effective colour areas for the chromatic colours are calculated using a
modified approach according to Neugebauer using the transformed standard colour values. <IMAGE>

Abstract (de)
Beschrieben wird ein Verfahren zur Steuerung der Farbführung einer autotypisch arbeitenden Druckmaschine, insbesondere Offsetdruckmaschine.
Sowohl bei einer Sollvorlage als auch im gedruckten Bogen werden an im Sujet liegenden Testbereichen die Normfarbwerte des vierfarbigen
Rasterzusammendrucks bestimmt. Für die Druckfarbe Schwarz wird im nahen Infrarot die Infrarot-Farbdichte bestimmt. Diese Normfarbwerte des
vierfarbigen Zusammendrucks werden durch eine lineare Transformation in Normfarbwerte umgerechnet, die dem Zusammendruck lediglich der drei
Buntfarben entsprechen. Die Koeffizienten dieser Transformation hängen dabei von der Infrarot-Farbdichte der Druckfarbe Schwarz ab, wozu die
entsprechenden Korrelationen empirisch bestimmt werden. Die effektive Farbfläche für die Druckfarbe Schwarz hängt von der Infrarot-Farbdichte
ab, was ebenfalls empirisch bestimmt wird. Die effektiven Farbflächen für die Buntfarben werden über einen modifizierten Ansatz nach Neugebauer
unter Verwendung der transformierten Normfarbwerte errechnet. <IMAGE>
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